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Escriuen els grups municipals꞉

De la sequera a la solidaritat 

Aquest 2024 ha estat un any de contrastos i conflictes en un món 
amenaçat per tota mena de canvis. Vam començar amb la vista 
posada en el nivell de pantans i rius eixuts per una sequera 
provocada per un canvi climàtic cada cop més visible. No es podia 
afrontar un estiu on el nostre municipi quintuplica els residents amb 
unes perspectives de manca d'aigua. Per això, ja a principis d'any 
vam augmentar la capacitat de captació d'un dels dos pous i es van 
prendre mesures per garantir l'estalvi d'aigua conscienciant la 
ciutadania. Després es va poder obrir un tercer pou que ens va 
garantir cabal suficient per atendre les necessitats. 

L'any nou també ens portarà un canvi significatiu en el tractament 
dels residus. Des de la UE s'obliga a que el servei es pagui 
íntegrament amb les taxes aplicades als usuaris, per això tots els 
municipis de l'Estat han hagut d'ajustar‑les. Des de l'Ajuntament 
s'ha reforçat la col·laboració amb els grans productors i sector 
econòmic per incrementar la recollida de brossa orgànica; per 
reduir l'ús de les bosses de plàstic en el conjunt de la població i 
per conscienciar que l'oli de cuina no s'ha de llençar a l'aigüera. 
Però ens queda una feina pendent i és que la Generalitat resolgui 
d'una vegada on hem de portar el residu que generem. És 
absolutament insostenible i antiecològic haver de transportar el 
residu a centenars de quilòmetres de distància. 

Totes aquestes accions de millora mediambiental estan en línia amb el 
nou Pla Estratègic de Turisme que s'està elaborant i coincideix amb el 

final del Pla de Sostenibilitat que ens ha permès realitzar moltes 
accions per millorar la nostra imatge com a destinació turística de 
qualitat. Per això, també s'ha posat en marxa la Comunitat Energètica 
Local des de l'Espai Ter; s'han posat plaques solars a la seu de la 
policia local, així com una gran instal·lació de 100 kWh de fotovoltaica 
al sostre del magatzem de la brigada municipal. 

Ha estat una excel·lent notícia també que es poses en funcionament 
l'ampliació del CAP, o que finalment s'hagi pogut crear un espai de 
memòria històrica al passeig Vicens Bou per homenatjar les 
víctimes de la dictadura. 

Amb una activitat esportiva en expansió constant, s'han pogut 
també enllestir els preparatius per ampliar els vestidors del camp 
d'esports vell i començar el projecte dels vestidors del pavelló nou. 
Dos projectes que s'han de desenvolupar en els pròxims mesos. 

I si hem començat parlant de la sequera, no voldríem acabar sense 
recordar l'enorme gest de solidaritat en els actes que s'han fet a favor 
dels afectats per les terribles inundacions del País Valencià. La 
recollida d'aliments i estris de neteja que es va fer a l'Espai Ter va 
superar totes les expectatives. També hi va haver molta participació en 
els concerts solidaris. Tot plegat, un exercici de solidaritat del qual ens 
podem sentir tots orgullosos i orgulloses del nostre municipi. 

 

"Colomisme", la nova manera de fer política a casa nostra, té data de 
caducitat 

Un any i mig després que UPM aconseguís tornar a ser la llista més 
votada i tenir un majoria absoluta tècnica al govern, podem 
confirmar que la política del "Colomisme" s'ha apoderat del nostre 
Ajuntament, fent una política dictatorial sense precedents. En 
aquest govern no es mou res sense el vistiplau de l'alcalde. I aquell 
que el contradiu, dura el que dura un bloc de gel a la platja a l'agost. 

Per posar un petit exemple on Chavisme i Colomisme tenen afinitats, 
a Veneçuela el president Maduro avança el Nadal a principis 
d'octubre i a casa nostra la Festa Major es va avançar dos dies per 
desig de l'alcalde. Semblaria una anècdota, però la realitat és que la 
forma de governar es molt semblant. A l'oposició no se'ls deixa 
consultar expedients amb llibertat i transparència. Resulta que has 
de demanar permís a l'alcalde, quan hauríem de tenir accés a tot. I 
ara que s'han aprovat les ordenances fiscals i el Pressupost 2025, 
ens varen demanar un vot afirmatiu quan no es varen dignar ni a 
contestar les nostres esmenes. 

El president Maduro menteix més que parla i fa uns discursos 
d'encantador de serps, donant a entendre que hi entén en tot allò que 
explica. Doncs l'alcalde Colomí és el mateix. Els seus monòlegs i 
alliçonaments que fa a l'oposició als plens no tenen desperdici…. 
Chavisme‑Colomisme ….cosins germans. 

No cal anar gaire lluny i podem seguir escoltant per boca de l'alcalde 

les meravelles de l'arribada de la Fundació Cousteau. Fa més d'un 
any que a «bombo y plateret» l'alcalde va organitzar una presentació 
sense precedents a l'Espai Ter de l'arribada de la Fundació 
Cousteau. Ho va fer a les portes dunes eleccions municipals 
pensant que seria un reclam de vots i la jugada li va sortir bé. Auditori 
ple de gent escoltant i aplaudint les meravelles de l'alcalde Sr. 
Colomí sobre els beneficis pel municipi. 

A dia d'avui encara ens preguntem què hi feia l'alcalde com a ponent 
i gran defensor de l'arribada de la Fundació? Quins interessos 
personals té? Diem interessos personals perquè a nivell municipal 
l'arribada representarà una despesa molt gran pel municipi. Però 
que tothom estigui tranquil. NO arribarà mai. Ara s'han tret de la 
màniga un canvi de projecte que veurà la llum al 2030. 

Nosaltres seguim pensant que això es una gran enganyifa sense 
entendre què hi pinta l'alcalde encapçalant i liderant un projecte que 
mai veurà la llum en circumstàncies normals. I diem normals perquè 
darrera d'aquest tema hi ha moltes opacitats que quan tinguem 
proves i constància les donarem a conèixer com vam fer amb el 
tema Llagostera. 

El "colomisme" té data de caducitat i és el maig del 2027. A Torroella 
de Montgrí i l'Estartit no ens mereixem aquesta manera de fer 
política. Farem tot el possible per acabar amb aquesta política del 
"café para los míos" i de la política de pensar en la poltrona i un sou, 
deixant de banda la política del benestar i de l'interès general de 
tothom. 

UPM · Unitat i Progrés Municipal
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L’EST · L’ESTARTIT SOM TOTS

El Miramar꞉ més de 20 anys després, comença una nova etapa 

Poques vegades una finca privada ha generat tant d'interès al 
conjunt de la població i visitants. I és que l'Hotel Miramar no és una 
finca qualsevol. A primera línia de mar destaca d'una manera molt 
important. Anys enrere, quan era obert, no només era un referent 
per la seva situació, sinó perquè no hi havia (ni hi ha hagut després) 
res de semblant a l'Estartit. Amb els seus imponents jardins, amb 
plantes de tota mena i espais de barbacoa o de ball, la seva gran 
piscina... aquest hotel, que limita amb quatre carrers, no ha deixat 
mai de ser noticia, ni obert ni tancat. 

Els primers anys del seu tancament probablement el dubte era qui 
agafaria les regnes per iniciar un nou projecte hoteler en aquell 
espai; però lamentablement això no va passar, i anys i anys de 
tancament van anar deteriorant cada cop més aquell indret tant 
emblemàtic. 

Tot aquell que hi viu o ens visita no passa pel passeig Marítim sense 
pensar la llàstima que fa veure'l així o la mala imatge que dóna al 
nostre poble. També hi va haver una època en què va estar ocupat, 
fins que es van tapiar tots els seus accessos (i encara es van haver 
de tornar a tapiar en alguna ocasió més). Però més enllà de 
demanar un sanejament i una neteja per evitar plagues o problemes 
de salubritat, el paper de l'administració pública aquí no ha anat 
gaire més enllà. 

El perquè ha estat tants anys tancat també ha estat objecte de 
debat. I és que si alguns deien que el problema era el preu 
desorbitat que demanaven els propietaris, d'altres opinaven que 
limitar l'ús d'aquell terreny a ús hoteler limitava molt les opcions de 
compra que poguessin arribar. Què calia primar, mantenir les places 
hoteleres i l'oportunitat de tenir un hotel 5 estrelles al poble o vendre 
la propietat? De ben segur cada part opinaria diferent. 

Sigui pel que fos, des de LEST ja fa més d'un any que hem demanat 
que es faci un estudi del que caldria fer en aquell espai. No hem de 
ser nosaltres amb la nostra visió partidista els que decidim, sinó una 
veu experta que valori si hi ha necessitat de mantenir com a ús únic 
la construcció d'un nou hotel o bé la construcció de pisos seria 
també una proposta interessant per l'oferta del poble. I és que si bé 
aquest informe té un cost econòmic, també el té no comptar amb un 
full de ruta clar. 

Avui per sort ens podem alegrar que la propietat s'hagi venut. Això 
vol dir qui hi ha gent amb ganes d'invertir a l'Estartit, i no és un tema 
baladí, perquè estem veient que la tònica d'aquests darrers dos 
anys ha estat aquesta, inversions a nivell particular per recuperar 
edificis grans i tancats o inacabats. Els properes mesos es 
començaran a veure alguns d'aquests projectes i d'altres ja estan en 
marxa i són un model d'èxit, com els situats al carrer del Port. 

ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Avançant en accions i projectes importants per a la ciutadania 

Des d'ERC gestionem vàries àrees de l'Ajuntament, una de les més 
importants és Territori i Sostenibilitat on aquest any hem participat 
amb el suport tècnic dels projectes de les diferents àrees. També 
s'ha executat l'asfaltatge de diversos trams amb elevat volum de 
circulació. Així mateix, s'estan elaborant els projectes d'urbanització 
o reurbanització de diferents urbanitzacions del nostre municipi. 

Des de Mobilitat hem iniciat la pacificació del passeig de Catalunya 
implementant una mesura basada en pintura i senyalització que 
evita els encreuaments i, per tant, es converteix en una zona de 
vianants al llarg de tot el passeig. També hem creat dues noves 
bosses d'aparcament.
 
Pel que fa a l'àrea d'Educació, estem potenciant el Pla Educatiu 
d'Entorn on hem aconseguit que tots els centres escolars de 
primària puguin fer tallers de teatre i duran a terme una 
representació oberta al públic cap a final de curs. També financem 
classes de reforç escolar tant per alumnes de primària com de 
secundària. Per altra banda, hem impulsat millores a l'Escola 
Guillem꞉ el departament d'Educació està duent a terme les obres del 
mur de contenció i la rampa accés del pati d'infantil al de primària. 
Des de l'Ajuntament estem en procés de l'adequació de la casa del 
conserge per esdevenir una nova aula polivalent. I hem encarregat 
el projecte per millorar la xarxa elèctrica de l'escola. I finalment, 
comentar que hem rebut dues subvencions amb les quals podrem 

acabar la 2a fase del projecte Camins Segurs a les Escoles, el tram 
que va de l'Espai Montgrí a la zona esportiva. 

Des de l'àrea de Cultura organitzem moltíssimes activitats al llarg de 
tot l'any, des de les Festes assenyalades com Nadal i Reis, el 
Carnaval, Sant Jordi, Sant Joan, l'11 de Setembre o l'Aplec de Santa 
Caterina, així com la nostra estimada Festa Major de Sant Genís i la 
Fira de Sant Andreu. En totes elles tenim la sort de comptar amb 
moltes entitats i associacions que col·laboren i donen suport, per tal 
que les festes siguin participatives i on tothom les gaudeixi 
plenament. Des de Cultura també volem promoure el coneixement i 
d'aquí va sorgir el cicle de Filosofia a l'Àgora, unes xerrades on 
tractem un tema d'actualitat amb la participació d'una persona 
experta en la matèria i amb un debat entre tots els assistents. 

Per acabar, us volem parlar del Museu de la Mediterrània. Des d'ERC 
pensem que és molt important la tasca que fa per a la societat 
torroellenca. Tenim una exposició permanent que ens parla del 
patrimoni natural, etnològic i cultural al Baix Ter i on es destaca la 
part que parla de la sardana, la nostra dansa. També potenciem 
exposicions temporals molt variades on tothom hi pot trobar temes 
d'interès. Portem diversos projectes endavant꞉ Fer de Músic, Cicle 
de Memòria històrica, Premis Joan Turro i Cabratosa, Cicle 
d'Arqueologia, etc. Tots estan enfocats a ampliar el coneixement en 
temes diversos i molt interessants. 

Us convidem a tothom a participar i gaudir d'aquestes activitats! 

OBJECTIU TORROELLA ‑ L’ESTARTIT

Siguem valents, transformem l'espai públic 

Des del nostre punt de vista, per transformar l'espai públic s'ha de 
tenir en compte qui l'ocupa i amb quines finalitat. Avui, la prioritat ha 
de ser adaptar aquest espai comú, de tots els veïns i veïnes, per 
resistir i mitigar els efectes del canvi climàtic (pluges torrencials, 
sequeres o onades de calor). Però, com garantim que l'espai públic 
s'adapti a les persones si està majoritàriament dissenyat i ocupat 
per cotxes? Les polítiques a favor de l'espai públic i les de mobilitat 
estan connectades. 

Un carrer més verd i menys encimentat, per exemple, és un refugi 
per les onades de calor i un sòl permeable en cas de fortes pluges. 

Un carrer així és preparar per a situacions adverses, però alhora 
està deixant més espais per anar a peu o en bicicleta sense perill. Un 
urbanisme amable com aquest ens afavoreix a tots, però sobretot 
als més vulnerables, als infants i la gent gran. Millora la nostra salut 
perquè millora la qualitat de l'aire i perquè permet tenir un espai 
comú per relacionar‑nos i moure'ns autònomament, amb els cotxes 
en un segon pla. 

La vida al carrer, la salut de la població general i el nivell de 
preparació per resistir el canvi climàtic són àmbits que estan 
relacionats. És per això que creiem que podem i hem de donar un 
impuls a les iniciatives que transformen l'espai públic, que són 
reclamades per diversos actors de la societat civil organitzada. 
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